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 تلاش مادر برای انکار اقدامات پسر

 هیچ گونه قراردادی
 با نهاد های دولتی و غیردولتی 

نداشته و ندارد
آرمان ملی: هنوز واکنش ها به حضور 
دیگر  فرزندان  و  خزعلی  انسیه  فرزند 
مسئولان در خارج کشور ادامه دارد چنانکه 
حتی هاجر چنارانی که اصولگراست  و در 
جلسه رأی اعتماد به زاهدی وفا صحبت 
از  نفر   ۵۴۰۰ می کرد گفت: »فرزندان 
مسئولان دولت در خارج از کشور هستند. 
مسئولان ما حقوق و درآمد جمهوری اسلامی 
را دوست دارند ولی تابعیت کشورهای 
خارجی را می خواهند. اگر آمریکا دشمن 
است فرزندان مسئولان آنجا چه می کنند؟!« 

  تلاش پدر و مادر برای انکار
از سوی دیگر انسیه خزعلی به تکذیب 
آنچه می پردازد که مطرح می شود. معاونت 
زنان رئیس جمهور در جوابیه ای آورده 
است: »سفر سید حمید رضازاده یک سفر 
کاری )تابعیت ندارد، مهاجرت نکرده است( 
جهت توسعه مجموعه نرم افزاری است که 
محصولاتی با جامعه هدف مخاطبان خارج 
از کشور تولید می کند این محصولات هیچ 
ارتباطی با وی پی ان یا فیلترشکن ندارند و 
شایعات مرتبط با آن تکذیب می شود. تاکید 
می گردد سید حمید رضازاده هیچ مالکیت و 
 )betternet( مشارکتی در شرکت بترنت
ندارد و این شرکت به عنوان ارائه دهنده 
خدمات فیلترشکن به کاربران ایرانی تحت 
مالکیت شرکت پنگو )pango( آمریکاست. 
به علاوه بهره برداری ویژه از امکانات دولتی 
و غیر دولتی و حتی کمک مالی والدین از 
سوی حمید رضا زاده منتفی بوده و کلیه 
هزینه های سفر و فعالیت های ایشان از درآمد 
فروش نرم افزار تامین شده است. ایشان 
هیچ گونه قرارداد با نهاد های دولتی و غیر 
دولتی نداشته و ندارد. لازم به ذکر است 
کلیه همکاران و برنامه نویسان این مجموعه 
نرم افزاری از دانشجویان و فارغ التحصیلان 
ساکن در داخل کشور هستند. طبیعی است 
که ارجاع به صفحات جعلی و رزومه های 
فیک ساخته شده توسط سایت ها و اشخاص 
نا معتبر و رسانه های معاند و بازنشر آن توسط 
رسانه های داخلی، حق پیگرد قانونی را 
برای ایشان محفوظ می دارد.« البته تنها 
به ارائه یک جوابیه اکتفا نشد و رسانه های 
خاص هم در این راستا تلاش کردند چنانکه 
فارس نوشت: » یکی از نزدیکان خانواده 
... خزعلی، با اشاره به اخبار  مرحوم آیت ا
و شایعاتی که درباره فرزند انسیه خزعلی 
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
مطرح می شود، اظهار داشت: اخباری که 
درباره حمید رضازاده فرزند خانم خزعلی در 
فضای مجازی و برخی رسانه ها منتشر شده و 
گفته شده وی بنیانگذار یک مجموعه تولید 
فیلترشکن برای ایرانیان به نام »بترنت« 
است، کاملا کذب و دروغ است و با یک 
جست وجوی ساده در اینترنت می توان 
متوجه شد که مالکیت شرکت مذکور در ۶ 
سال گذشته، قبل از ورود حمیدرضا زاده 
به کانادا چند بار منتقل شده و حمید هیچ 
نوع مالکیت و مسئولیتی در این شرکت 
ندارد.« برخی به نام دفاع از خزعلی به ارائه 
اطلاعات بیشتر از وضعیت پسر او در خارج 
کشور می پردازد.  همشهری نوشت: » ادعا 
شده بود که فرزند خزعلی شریکی به نام 
»تیمو بوهلر« دارد که در وین اتریش فعالیت 
می کند. ادعاهای مطرح شده می کوشید 
اینگونه القا کند که فعالیت های رضازاده در 
راستای انتقال اطلاعات کاربران ایرانی به 
نهادهای امنیتی داخل پیگیری می شود و 
او به واسطه ارتباطات خانوادگی، با برخی 
نهادهای امنیتی کشور رابطه کاری دارد.« 
پدر هم ساکت نبود.  پدر حمیدرضا رضازاده 
در توضیح اینکه در مطالب منتشر شده در 
فضای مجازی گفته شده که فرزند شما در 
این پروژه شرکای خارجی نیز دارد، گفت: 
اتفاقا این موضوع هم با استناد به مطالب 
سایت هایی که گفتم تولید شده و نشر پیدا 
کرده و استناد کردند که با آقای تیمو بوهلر 
شراکت دارد. با یک بررسی صفحه ایشان در 
سایت لینکدین مشخص می شود آقای بوهلر 
یک شرکت تک نفره در سال 2۰21 با اسم 
بترنت تاسیس کرده است که خدمات طراحی 
وب ارائه می دهد. که یک تشابه اسمی است و 
نامبرده هیچ ارتباطی با فرزند بنده یعنی سید 

حمیدرضا رضازاده ندارد.  

آرمان ملی-  حمید شجاعی: باور بسیاری از مردم و حتی 
کارشناسان این است که صدا و سیما به رغم اینکه نام رسانه  ملی را 
بر خود دارد، اما بیش از آنکه برخوردهای جامعه محور داشته باشد 
رویکردهای جناحی داشته و بر همین مبنا نیز تصمیماتی اتخاذ 
کرده که بیش از جذب مخاطب به ریزش و کاهش مخاطب رسیده 
است. به نظر می رسد که صداوسیما اگر می خواهد همچنان به 
عنوان رسانه مرجع و مورد اعتماد مردم قرار گیرد؛ باید با فرآیندهای 
اعتمادساز نگاه مردم را نسبت به خود تغییر دهد تا مخاطب کاهش 

یافته را مجددا بازیابی کند. 
  صداو سیما و رویکرد دوگانه

عملکرد صدا وسیما به عنوان رسانه ای فراگیر همواره در بوته 
نقد کارشناسان و صاحب نظران عرصه رسانه بوده است و رفتارها و 
رویکردهایی که در صدا وسیما چه نسبت به اشخاص و چه نسبت 
به برخی برنامه  ها شکل می گرفته باعث شده تا این رسانه دیگر 
آن جایگاه و پایگاه سابق را در جامعه نداشته باشد. چه اینکه به 
اعتقاد بسیاری و بر اساس برخی برآوردها امروزه دیگر فضای 
مجازی و شبکه های اجتماعی با پیشرفت و توسعه ای که داشته  
توانسته در نگاه مخاطبان جایگزین صدا و سیما شود و به نحوی 
شده که  بسیاری اخبار و اطلاعات خود را از شبکه های اجتماعی 

دنبال می کنند از طرفی بارها به این مساله تاکید شده که اساسا نوع 
نگرش و رضایتمندی مخاطب از برنامه ها و رویکردهای صدا وسیما 
چندان محلی از اعراب ندارد و صرفا آنچه که بر مبنای رویکردهای 
کلی این سازمان پیش رفته در دستور کار قرار گرفته و می گیرد. 
البته تا پیش از این و با روی کارآمدن پیمان جبلی رئیس جدید 
این سازمان انتظار می رفت که تغییراتی در نوع نگرش  مدیران در 
این رسانه ایجاد گردد؛ اما روند عملکردی صداوسیما در دوره جبلی 
نیز نشان داد که اگر هم تغییراتی ایجاد شده تغییراتی درونی مثل 
تجمیع شبکه ها یا... بوده اما به لحاظ رویکرد کلی و مخاطب محور 
تغییر چندانی صورت نگرفته است. از طرفی برنامه  های پرمخاطب 
یا چهره های موثر و مخاطب آور تلویزیون نیز در مقاطعی با رفتارهای 
متفاوت از سوی مدیران روبه رو شده اند و همین امر نیز باعث شده 
تا برخی عطای حضور در صداوسیما را به لقای آن ببخشند و برخی 
نیز حضور چندان پررنگی نداشته باشند. نمونه واضح این موضوع 
نیز عادل فردوسی پور چهره مطرح و محبوب بود که مخاطب 
بسیاری را جذب تلویزیون می کرد اما برخوردهای محدود نگرانه با 
وی و برنامه اش باعث شد تا مخاطب صداوسیما ناشی از این برنامه 
نیز ریزش کند. نکته دیگری که باعث شده تا نوعی رویکرد دوگانه 
از سوی صداوسیما در خصوص مسائل مختلف مشاهده شود نوع 

پرداختن به برخی مسائل است. چنانکه بعضا به دلایل خاص خود 
مسابقات بانوان در بازی های کشورهای اسلامی را نشان نمی دهند 
اما در برخی اوقات به نمایش تصاویری مثل آنچه چندی پیش در 
بخش خبری 3۰ :2۰ نشان داده شد می پردازند که جای پرسش 

دارد. 
  صداوسیما درگیر رضایت مخاطب نیست

یک فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با عملکرد صداو سیما 
و برخی رویکردهای دوگانه این رسانه اظهار داشت:  اساسا یک 
رسانه زمانی که می خواهد سیاست ها و چارچوب های حاکم بر 
اداره خود را ترتیب دهد، تلاش می کند بتواند بیشترین ارتباط 
را با مخاطب خود برقرار کند و نهایتا هدفش هم جلب مخاطب و 
نظر اوست. با این رویکرد است که رسانه می تواند نفوذ بیشتری را 
در میان مخاطبان خود داشته باشد و در بلندمدت، به عنوان یک 
مرجع مورد اعتماد قرار بگیرد. محمدجواد حق شناس گفت: این 
اصول که مبتنی بر احترام به شعور مخاطب است، زمانی است که 
هدف و ساختار شکل گیری رسانه مبتنی بر رعایت اصول حرفه ای 
و برقراری ارتباط منطقی و درست با مخاطب باشد. زمانی که رسانه 
به نوعی درگیر رضایت مخاطب نیست طبیعتا آنچه برایش اهمیت 
دارد، جلب رضایت منبعی است که آن رسانه را شکل داده و مخارج 
آن رسانه را تامین می کند؛ در چنین شرایطی آن رسانه بر اساس 
یک رویکرد خاص سیاست خود را تنظیم می کند. وی افزود:  یکی 
از مشکلاتی که در چند دهه گذشته با رویکرد صداوسیما داشتیم، 
به خاطر وجود »ساختار مبتنی بر انحصار« بوده است و از آنجا 
که هیچ رقیبی نداشته، هیچگاه به دنبال جلب رضایت مخاطب 
نبوده و حتی اینکه چقدر مورد اعتماد آنها قرار بگیرد. هیچ وقت 
این شاخص ها دغدغه و اولویت صداوسیما نبوده است، به همین 
دلیل است که می بینیم نوع عملکرد و نوع اداره این رسانه و حتی 
ساختار تنظیم اطلاع رسانی و سیاست هایی که حاکم بر پخش فیلم 
و سریال است، در راستای جلب رضایت مخاطبان نبوده و رفته رفته 
به سمتی رفتیم که بسیاری از مخاطبان ایرانی اعتماد خود را از 
دست دادند. عضو حزب اعتماد ملی بیان کرد:  صداوسیما با این 
همه بودجه و ساختمان و امکانات در مقابل رسانه های  دیگرقدرت 
رقابت خود را از دست می دهند و این نشان می دهد که اساسا 
نگاه  برخی مدیران رسانه صداوسیما حرفه ای نیست. وی تصریح 
کرد: وقتی شما حاضر نیستید رقابت بانوان ایرانی در عرصه های 
بین الملل و داخلی را که پوشیده هستند و ایران را نمایندگی 
می کنند را پخش کنید، چه می شود که به یکباره تصویری از بدن 
برهنه یک خانم را نشان می دهند  این عملکردها جز بی اعتمادی 

هیچ تاثیری ندارد. 

 بازداشت اشتباهی نویسنده سرشناس اصولگرا 

سکوت مداحان سرشناس!
       حاج منصور ارضی، سعید حدادیان و محمود کریمی تا کنون موضعی درباره وقایع اخیر نگرفته اند

آرمان ملی – مطهره شفیعی: اقشار مختلف کشور در 
روزهای اخیر به نوعی مواضع خود را بیان کردند. در این میان 
یک موضوع قابل توجه عدم دخالت سیاسیون اصلاح طلب و 
اصولگراست. البته برخی اصولگرایان مانند حمید رسایی بودند 
که به نقل از او نوشتند: » فکر می کنید جماعت اقلیتی که در 
برخی خیابان ها روسری را روی دست می چرخانند دنبال چه 
هستند؟ خیلی از آن ها خودشان هم نمی دانند، اما آن طرف 
آب در یکی از تجمعات، واقعیت این جریان خودش را نشان 
داده....« که با انتقادات زیادی حتی از سوی اصولگرایان مواجه 
شد. اصلاح طلبان هم بر اعتراض قانونی تاکید دارند. در این 
میان مداحانی بودند که لازم دانستند وارد میدان شوند و موضع 
خود را مطرح کنند.  نکته قابل تامل غیبت و سکوت مداحان 
سرشناس است که از آن جمله می توان به منصور ارضی و 

حدادیان و محمود کریمی اشاره کرد!
  مداحان در مسیر اعتدال 

 مداحان مواضع متفاوتی داشتند و دارند چنانکه مرتضی 
طاهری، رئیس هیات مدیره خانه مداحان اظهار داشت: باید 
مجرا و مسیر قانونی برای اعتراضات مردمی اندیشیده شود 
که یکی از آنها، رسانه ها و خبرگزاری ها هستند که باید حرف 
و اعتراض مردم را منعکس کنند تا مانع این سوءاستفاده ها 
شوند. دولت هم سامانه 111 را ایجاد کرده است تا مردم 
اعتراضات خود را منعکس کنند. مهدی سلحشور، مداح 
هم موضع میانه را پیش گرفت و با بیان اینکه با این فضای 
رسانه ای نباید علنی با فردی که منکری را مرتکب شده است، 
مشابه گشت ارشاد برخورد کرد؛ زیرا کوچک ترین برخوردی، 
خودزنی است، گفت: البته نمی توان برخوردی هم نداشت؛ بلکه 
باید برخورد و تذکر را مخفیانه انجام داد. می توان شیوه تذکر 
و برخورد را تغییر داد. وی گفت: افراد بی حجاب را می توان 

جمع کرد و با نهایت احترام و ادب با آنان صحبت کرد. در این 
نشست ها باید خبره ها و نخبه ها که هنجارها را می شناسند، 
حضور پیدا کنند و با آنان صحبت و بحث کنند. این جلسات 
باید مناظره ای باشد تا بتوان حجاب را به هنجار و معروف 
تبدیل کرد. در موقع خروج هم به این افراد یک بسته فرهنگی 
شامل چادر و روسری هدیه دهیم. نیاز نیست در ملأعام با این 
افراد برخورد کرد. فارس نوشت؛ مهدی رسولی و سیدامیر 
حسینی دو مداح سرشناس کشورمان در توئیتر به ماجرای 
مهسا امینی واکنش نشان دادند. مهدی رسولی نوشت: عامل 
اصلی سکته  مهسا امینی چه بوده است؟ اگر استرس ناشی از 
پلیس عامل اصلی است، چرا این اتفاق هنگام گرفتن ایشان 
توسط پلیس که طبعا واجدِ بار روانی بیشتر است، نیفتاده 
است. سیدامیر حسینی دیگر مداح نیز در این باره با هشتگ 
جمهوری-اسلامی-حرم-است نوشت: »این رو یقین دارم 
که لاشخورهای سیاسی داخلی و خارجی، هم از مرگ مهسا 
امینی خوشحال هستند و هم از شنیدن خبر شهادت مامور 
فراجا در استان گلستان. حرص خوردن و غیرت اصیل برای 
ناموس متعلق به آن رزمنده هایی است که چند تا شهید دادن 

تا جسد عریان آن دختر را در آبادان پایین بیاورند.«
  روایت نویسنده سرشناس 

جواد موگویی کتاب نویس و مستندساز اصولگرا بدون 
ارائه سند به متهم کردن اصلاح طلبان پرداخت و در 1۰ مهر 
نوشت: »جنبش های اعتراضی در ایران همیشه با یک راهبرد 
و سیکل معیوب مواجه است. این روزها خوب است جنبش 
اعتراضی اخیر به گشت ارشاد را مرور کنیم: درگذشت مرحوم 
مهسا امینی موجب جریحه دار شدن احساسات افکار عمومی 
حتی در بدنه جامعه دینی و حامیان انقلاب شد. اعتراض های 
مردمی با میدان داری جریان اصلاح طلب و با تکیه بر اصل 

2۷قانون اساسی ابتدا در فضای مجازی و سپس توسط طبقه 
مرفه و مدرن شهری به کف خیابان کشیده شد.  جریان 
سلبریتی برای نخستین بار نقش فعال تر ولی ساختارشکنانه 
ایفا می کند. - سازمان منافقین به سرعت به دنبال گرفتن 
رهبری اعتراضات می رود؛ با چاشنی خشونت  و عملیات های 
مسلحانه. گروه های تجزیه طلب کومله، دموکرات و تکفیری 
عملیات های مسلحانه در استان های مرزی می کنند. - دیگر 
جنبش اعتراضی گشت ارشاد به ترکیبی از »تروریسم، شورش 
و براندازی« تبدیل می شود. جریان  اصلاح طلب کاملا رهبری 
جنبش را از دست می دهد. و مورد هجمه اصولگراها و دستگاه 
امنیتی قرار می گیرد. اصلاح طلبان اشتباه همیشگی را مرتکب 
می شوند؛ عدم مرزبندی با گروه های سلطنت طلب، منافقین و 
تجزیه طلب. جنبش اعتراضیِ تغییرماهیت یافته، پس از مدتی 
به دلیل شکست در سرایت جنبش به طبقه متوسط و پایین 
شهری، عدم رهبری منسجم و اختلاف در هدف )براندازی 
یا اصلاح(، بدون نتیجه به شکست می انجامد. این وسط 
بازنده اصلی اصلاح طلبان هستند؛ اصلاح طلبان به علت عدم 
مرزبندی با جریان برانداز بازهم متهم به براندازی می شوند.« 
اما 1۶ مهر جواد موگویی، از بازداشت »اشتباهی« خود در 

میدان انقلاب خبر داد!
  تهدید دختر نوجوان یک مداح 

محسن عربخالقی، شاعر و مداح اهل بیت از توهین و 
تهدید یک زن در برابر دختر محجبه اش خبر داد. او در صفحه 
شخصی اش نوشت: خانمی که امشب به دختر 13 ساله من 
گفتی فندک داشتم با چادر آتیشت می زدم، اگه دخترم همون 
موقع گفته بود آتیشت می زدم. رفتم که فیلمتو دربیارم و 
پیدات کنم، ولی دیدم جنگ ما باهم جز سوریه سازی ایران 

ثمری نداره. 

 غلامعلی رجایی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 
 کرسی های آزاداندیشی 

آرامش جامعه را تضمین می کند
آرمان ملی-  احســان 
اسقایی: قانون اساسی جمهوری 
اسلامی ایران در فصل سوم به 
حقوق ملت توجه دارد. از این 
از  یکی  اساسی  قانون  منظر 
قوانین در جهت  پیشروترین 
استیفای حقوق ملت است. بسیاری معتقدند اگر 
این مفاد قانون اجرایی شود که عملا کسی هم با 
اجرای آن مخالفتی ندارد، در این صورت جامعه ایران 
یکی از مدنی ترین جوامع خواهد بود. کرسی های 
آزاداندیشی هم که همواره مورد تاکید رهبر معظم 
انقلاب بوده است، مورد پیگیری بخشی از جامعه که 
علاقه مندند خواسته های قانونی خود را در فضایی 
آرام و تعاملی اعلام کرده تا مسئولان آن خواسته ها 
را طبقه بندی و در جهت حل مسائل جامعه و یا 
حتی اغنای شهروندان گام بردارند، بوده و هست.  
کرسی های آزاداندیشی در نقطه مقابل هرگونه 
اردوکشی خیابانی است که برخی بدخواهان از 
فضای آن سوءاستفاده کرده و در جهت ایجاد تشنج 
در جامعه از آن بهره می برند. البته این مورد در آن 
معنا نیست که حق برگزاری تجمع توسط مردم 
نادیده گرفته شود، بلکه در آن معناست که در 
شرایط فعلی مردم در یک فضای آرام و مملو از 
آرامش مطالبات خود را اعلام و در جهت پیگیری آن 
تلاش کنند. »آرمان ملی« با توجه به لزوم برگزاری 
کرسی های آزاداندیشی در محافل علمی کشور با 
غلامعلی رجایی، فعال سیاسی به گفت وگو پرداخته 
است. رجایی معتقد است برای حفظ آرامش جامعه 
لازم است به سمت هم اندیشی حرکت کنیم و 
برگزاری کرسی های آزاد اندیشی یکی از بهترین 
روش ها برای ایجاد آرامش در جامعه و نزدیکی 

دولت و ملت است. 
  برگزاری کرسی های آزاداندیشی همواره 
مورد تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی بوده 
است. تاکید مقام معظم رهبری بر لزوم بیان 
آزاد انتقادات تا چه اندازه مورد توجه مسئولان 

قرار گرفته است؟
برگزاری اجتماعات در چارچوب قانون اساسی آزاد 
است. قانون اساسی نیز با تاکید بر این مورد بر آزادی 
مردم در بیان نظرات تاکید دارد. آزادی بیان نیز در 
آن معنا نیست که مردم آنچه دولت بر آن تاکید دارد 
را تایید کنند بلکه مردم می توانند انتقادهای خود 
را بر اساس قانون به دولت اعلام کنند. از این جهت 
باید به قانون اساسی توجه ویژه ای صورت گیرد. 
رویکرد قانون اساسی در فصل سوم مثبت است و 
این حق همه شهروندان است کما اینکه در تمامی 
کشورهای جهان مردم در بیان نظر خود آزادند.  
نظرات مردم باید از سوی دولتمردان شنیده شود 
و شنیده هم می شود. از این منظر نمی توانیم برای 
قشر تحصیل کرده و در حال تحصیل جامعه در اعلام 
نظراتشان محدودیت ایجاد کنیم دولتمردانی که 
مسئولیت  برگزاری کرسی های آزاد اندیشی دارند، 
نباید اینگونه تصور کنند که عمل به قانون اساسی 
نفعی برای آنها ندارد. از این منظر مسئولان باید در 
جهت برگزاری کرسی های آزاد اندیشی تلاش کنند. 
  دانشگاه چه وظیفه و مسئولیتی در برپایی 

کرسی های آزاداندیشی دارد؟
برپایی  در  خود  مثبت  عملکرد  با  دانشگاه 
کرسی های آزاداندیشی بر اساس آنچه رهبری بارها 
اعلام کرده اند، می تواند به نقطه عملکرد مهمی برای 
نظام سیاسی ایران بدل شود. حتی اگر دانشگاه نیز 
به این سمت حرکت نکند، دولت باید به آنها فشار 
بیاورد که در جهت برپایی کرسی های آزاداندیشی 
گام بردارند. ضمن اینکه دولت هم برای اینکه نقاط 
مثبت و منفی خود را مورد بررسی قرار دهد باید 
پیگیر برگزاری کرسی هایی برای اعلام نظر مردم 
در جامعه باشد. این موضوع بسیار جدی است و 
اگر دولت در این جهت گام بردارد می تواند به مردم 

نزدیک تر شود. 
  دولتمردان چگونه می توانند به برپایی 

کرسی های آزاد اندیشی کمک کنند؟
دولت باید به این سمت حرکت کند که دانشگاه به 
محلی برای ابراز نظرات و حتی اعتراضات دانشجویان 
تبدیل شود. امروز سطح علم آموزی در ایران به شدت 
رشد کرده است، به طوری که شهروندان یا دانشجو 
بوده، هستند و یا دانشجو خواهند شد. از این منظر 
نباید از فرصتی که وجود دارد، به سادگی عبور کرد. 
هر فردی که به دانشگاه می رود، اگر بداند که نظراتش 
در آن محفل علمی شنیده می شود و در جهت آن 
گام برداشته می شود، سایرین را تشویق به اعلام 
نظرات سازنده می کنند اما اگر فضا برای شنیدن 
نظرات وجود نداشته باشد، مردم به شیوه دیگری 
روی آورده و در این شرایط برخی سودجویان نیز 
با رفتار هیجانی مسیر اعلام نظر مردم را به حاشیه 
برده و محیط اعتراضی را به محیطی برای جولان 
اغتشاشگران تبدیل می کنند.  ضمن اینکه باید 
اجازه داد مردم نیز نظرات خود را در همین قالب 

کرسی های آزاداندیشی مطرح کنند. 
  فقط دولتمردان باید به انتقادات و سوالات 

جامعه پاسخ دهند؟
خیر اینگونه نیست. بسیاری علاقه دارند از 
وضعیتی که از نظر اقتصادی به وجود آمده، دفاع 
کنند و دلایل خود را به مردم بگویند. تک صدایی 
هیچ مدافعی ندارد و بعید است در دولت هم مدافع 
تک صدایی وجود داشته باشد.. دانشگاه می تواند 
ظرف خوبی باشد تا جامعه در جهت مطالبات خود 
از این ظرف استفاده کند و خواسته های خود را از 

طریق دانشگاه به مسئولان برساند. 

»آرمان ملی« تاثیر رویکردهای صداوسیما در کاهش مخاطب را بررسی می کند

بازیابی اعتماد  عمومی  با   تغییر     رویکردها
     حاج منصور ارضی، سعید حدادیان و محمود کریمی تا کنون موضعی درباره وقایع اخیر نگرفته اند

 

  زاهدان
 آرام است 

    
 باید جلوی 

 سوءاستفاده را 
بگیریم 

نماینده سابق مجلس اظهار کرد: یکی از ظلم ها به نیروی 
انتظامی این است که نیرویی را که در ماموریت های اصلی خود 
موفق بوده، در ماموریتی که مربوط به او نیست درگیر کرده اند، 
در حالی که 3۶ دستگاه وظایفی تعریف شده برای امر حجاب 
و عفاف دارند اما هیچکدام به وظایف خود عمل نکرده اند. 
احمد مازنی با اشاره به سوءاستفاده برخی جریان های مخالف 
جمهوری اسلامی از مسائل اخیر، گفت: آنان از هر فرصتی برای 
ضربه زدن استفاده می کنند، ما نباید بهانه دست آنان بدهیم و 

باید جلوی سوءاستفاده آنان را بگیریم. 

دیروز نماینده مردم شهر زاهدان گفت: پزشکی قانونی 
تعداد کشته های حادثه هفته پیش این شهر را 2۵ نفر اعلام 
کرده است، قول هایی داده شده که اگر در بررسی ها ثابت 
شود کسانی هم به ناحق کشته شده اند، آن ها را جزو شهدا 
بیاورند. حسینعلی شهریاری درباره آخرین وضعیت شهر 
زاهدان پس از حوادث چند روز گذشته در این شهر گفت: 
وضعیت زاهدان الحمدا... آرام است و توصیه همه این است 
که آرامش در این منطقه حفظ شود و مسئولان سیاسی و 

امنیتی هم قرار شده بررسی های لازم را انجام دهند. 

نماینده ولی فقیه در فارس گفت: براساس راستی آزمایی 
انجام شده بیش از ۷۰ درصد جامعه حامی عفاف و حجاب 
هستند و اگر این موضوع صدق است باید به حامیان حجاب 
روحیه داد.  آیت ا... لطف ا... دژکام با اشاره به مبحث حجاب 
و عفاف و با بیان اینکه در این موضوع کار سامان یافته عالمانه 
مدنظر و این متفاوت است با اینکه بگوییم دستور بدهیم که 
چنین و چنان کنید، عنوان کرد: ما در مقابل رویکرد تمدنی آنها 
در حال اقدام هستیم اما آنها آنقدر نگرانی دارند که می گویند 

بروید در خیابان ها برهنه شوید و نام آن را آزادی گذاشته اند.

خبـــــــر
 واکنش چمران 

به حوادث دانشگاه شریف
رئیس شورای شهر تهران در واکنش به 
حادثه دانشگاه شریف گفت: درباره حادثه 
دانشگاه شریف نظر خاصی ندارم به هر حال 
اتفاقی است که افتاده است. مهدی چمران 
گفت: در کشور عده ای مانند امیر سرتیپ آذرفر 
وجود دارند که سال ها جنگیدند و تلاش کردند 
کشور حفظ شود. عده ای هم متأسفانه ارزش 
این ثروت به دست آورده را نمی دانند و ناراحت 
هستند و برخی هم در خارج کشور از این 
موفقیت های به دست آمده برای کشور نظیر 
سفر رئیسی به مجمع شانگهای و پذیرفته شدن 
عضویت ایران در این سازمان ناراحت هستند.
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بیش از ٧٠ درصد 
جامعه حامی عفاف 

و حجاب هستند


